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14. 12. 2020 v 16:00 hodin, zasedací místnost MěÚ Bystřice nad Pern. 

 
 

25 zástupců členských obcí (Bohuňov, Bystřice n. P., Býšovec, Dalečín, Dolní Rožínka, Horní Rožínka, Chlum 

– Korouhvice, Moravecké Pavlovice, Písečné, Radkov, Rodkov, Rovečné, Rozsochy, Rožná, Sejřek, Strážek, 

Střítež, Štěpánov n. S., Věchnov, Velké Janovice, Věstín, Věžná, Vír, Zvole, Ždánice) 

Program  

1. Zahájení 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatelů zápisu 

3. Činnost MAS Zubří země, o.p.s. a informace k budoucímu období – 16:05h prezentace: Ing. Jarmila Zemanová 

4. Projekt CSS – informace o realizaci schválených výstupů v rámci sociálních potřeb – senior taxi, spolupráce 

s provozovateli sociálních služeb, tvorba seznamu subjektů zajišťujících rozvážku obědů, projekt OLEK (obec a lokální 

ekonomika) – informace o novém projektu, služby právní poradny SMO v roce 2021 

5. Hospodaření MB: rozpočtová změna č.6 – informace o schválení, členské příspěvky na rok 2021 (informace 

k platbám), příspěvek MAS Zubří země o.p.s., schválení dokumentů k hospodaření (Rozpočtové provizorium 2021, 

Střednědobý výhled rozpočtu 2022-2023, zveřejnění informace o schválení na ÚD), schválení podkladů pro 

inventarizaci majetku a členů kontrolního výboru dle roku 2019, přehled příjmů z pronájmu za vybavení za rok 2020, 

příjmy dle ceníku služeb – vyúčtování, úprava podmínek  

6. Strategie MB pro období 2021-2027 – návrhy na další úpravu, popř. schválení 

7. Dotace MMR – Podpora venkovské pospolitosti a spolupráce na rozvoji obcí, návrh projektu pro podání žádosti o 

dotaci 

8. Mikroregionální akce: a) BČD – nahlašování termínů a počtu čtení v souvislosti s nákazou Covid-19, podmínky akce, 

dotace od KV (50 tis. Kč), žádost o reklamní spolupráci s E-onem, zajišťování výtisků dětských časopisů; b) soutěž 

Nejkrásnější vánoční strom – účast obcí, vyhlášení výsledků; c) dětská umělecká soutěž – vyhodnocení soutěžních 

prací; d) Hry bez hranic 2021 – termín konání, dotace KV - 17 tis. Kč; e) MA21 – letní kino, opětovné podání žádosti 

o dotaci v roce 2021, dotace MAS Zubří země - další kompletní aparatura k LK; f) Nositel tradic Bystřicka – vyhlášení 

výzvy v lednovém čísle novin Bystřicko 

9. Diskuse a další organizační záležitosti: a) MAP II – projednání projektu MAP III; b) zemní plyn a elektřina v roce 2021 

– shrnutí; c) VDV – zrušení výběru příspěvku 70Kč/ob.; d) výsadba stromů na Bystřicku; e) Cena hejtmana Kraje 

Vysočiny, Skutek roku – nominace p. Peňáz; f) noviny Bystřicko – odběr na rok 2021, informace o roznášce novin 

poštou; g) inforočenky – vydání až v roce 2022, h) Babybox pro odložené děti – názor obcí v rámci finančního daru 

(p. Hess) 

10.  Závěr jednání 

 

Členská schůze se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 
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Z Á P I S 

 

1. Zahájení 

Předseda Mikroregionu Bystřicko pan Pokorný zahájil členskou schůzi v 16:05h a přivítal všechny přítomné 

starosty i místostarosty.  

 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatele zápisu 

Pan Pokorný dále seznámil přítomné s obsahem dnešní schůze dle zaslaného programu. Následně dal 

hlasovat o jeho schválení. Program byl jednohlasně schválen. 

 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Členská schůze dále schválila zapisovatele paní Dočkalovou a ověřovatele zápisu pana Prudkého (starostu 

obce Rovečné) a pana Horáka (starostu obce Dolní Rožínka). 

 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

3. Činnost MAS Zubří země, o.p.s. a informace o budoucím období 

Předseda MB v úvodu schůze představil paní Zemanovou (ředitelku MAS Zubří země, o.p.s.), která si pro 

přítomné připravila prezentaci o činnosti společnosti a zároveň informace o budoucím období. 

V úvodu se věnovala přehledu čerpání dotací ve výzvách MAS za uplynulé období, stavu projektů a také 

přítomným ukázala mapu podpořených projektů na území MAS. V další části přítomné starosty seznámila 

s výstupy z dotazníkových šetření od občanů, obcí, neziskových organizací a podnikatelských subjektů. 

V závěru se projednával návrh podporovaných oblastí SCLLD MAS Zubří země na období 2021-2027. Celou 

prezentaci naleznete v příloze č. 1. Přehled jednotlivých operačních programů a aktivit pro novou SCLLD pak 

v příloze č. 2. 

Pan Pokorný poděkoval v závěru paní Zemanové za uvedenou prezentaci a zároveň také za dosavadní 

spolupráci a výborný přístup všech zaměstnanců při řešení dotačních možností pro zúčastněné obce. 

 

4. Projekt CSS 

V dalším bodě se paní Dočkalová věnovala výstupům z 10. setkání starostů, kde byly mj. odsouhlaseny tři 

návrhy k možné realizaci.  Prvním návrhem bylo částečné odsouhlasení služby senior/baby taxi. Po prvotní 

analýze služby byl osloven pan Jiří Elčkner, který v současné době také provozuje taxislužbu v Bystřici nad 

Pernštejnem. Po vzájemné domluvě s panem Elčknerem jsme prozatím upustili od zřízení služby baby taxi, u 

které by se jednalo o komplikovanější administrativu v rámci celého území, např. v rámci kontroly věku dítěte, 

vydávání průkazů pro oba rodiče – např. v případě rozvodu apod.  
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Na základě zkušeností pana Elčknera a zároveň také z důvodu velikosti území bychom chtěli prvotně 

odzkoušet využití služby pro seniory, která by mohla být tak rozšířena o další doplňující služby. Účelem služby 

senior taxi bude poskytnutí níže uvedených služeb pro seniory Mikroregionu Bystřicko za zvýhodněnou cenu 

16 Kč/km. 

Služba bude určena seniorům Mikroregionu Bystřicko převážně k: 

● návštěvě za lékařem, 

● dovozu nákupu, 

● vyzvednutí léků (e-receptů). 

 

Služba by byla v plné kompetenci pana Elčknera. Ten by také zajistil pracovníka, který by měl na starosti 

objednávky, popř. by vedl záznamy o nákupech pro seniory. Pan Elčkner by vedl také knihu jízd, kterou by po 

určité době předložil DSO k provedení analýzy vytíženosti této služby. DSO se také domluvil na společných 

schůzkách s panem Elčknerem, na kterých by se řešily připomínky a zkušenosti se zavedenou službou, na 

základě kterých by se řešil další vývoj této služby. 

Spolupráce s panem Elčnerem by byla tedy založena pouze v rámci propagace dané služby, a to konkrétně 

prostřednictvím tvorby plakátu a jeho distribuce do obcí Mikroregionu Bystřicko.  

Na jednání členské schůze MB byly vytvořeny tři návrhy propagačních letáků, z nichž přítomní starostové po 

delší debatě schválili návrh č. 1 (příloha č. 3). 

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

Informace o službě bude tedy zveřejněna občanům prostřednictvím plakátu v lednových novinách Bystřicko, 

které oficiálně vyjdou 5.1.2021. Ve stejnou dobu budou také zaslány obcím MB letáčky k další distribuci 

občanům.   

Někteří ze starostů také podotkli, že by se mohli v budoucnu vytvořit také propagační letáky ohledně dalších 

služeb pro seniory jako jsou např. pedikérské služby.  

 

Dalším schváleným návrhem v rámci sociálních potřeb bylo navázání spolupráce s provozovateli sociálních 

služeb. DSO Bystřicko tedy v budoucnu zajistí konání pravidelných setkání starostů s Oblastní charitou Žďár 

nad Sázavou (min. 1x ročně). Na setkání by byly starostům předány informace o poskytovaných sociálních 

službách, informace o nových službách, ceníku služeb. V rámci setkání by se také mohla projednat oblast 

financování sociálních služeb. DSO osloví v rámci plánovaných setkání také paní Lukšovou (vedoucí odboru 

sociálních věcí a zdravotnictví MěÚ Bystřice n. P.), která by mohla případné připomínky starostů zahrnout do 

tvorby komunitního plánu sociálních služeb města Bystřice nad Pernštejnem.  

Zajištění uvedeného setkání plánuje DSO již v roce 2021. Vše se ale odvíjí dle epidemiologické situace. 

Poslední odsouhlasený návrh se týkal tvorby seznamu subjektů, kteří poskytují rozvážku obědů na území 

DSO. V rámci současné situace může být dle přítomných starostů tvorba tohoto seznamu poněkud zkreslená, 

jelikož některé podniky se dnes orientují pouze na rozvoz jídel, a to z důvodu uzavření restaurací a 

stravovacích zařízení.  
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Pokud tedy v roce 2021 dojde k postupnému rozvolnění opatření, osloví DSO Bystřicko obce a dané subjekty 

v rámci spolupráce na tvorbě uvedeného seznamu. Po jeho vytvoření bude seznam zaslán všem obcím MB, a 

zároveň bude také zveřejněn na stránkách Mikroregionu Bystřicko k využití široké veřejnosti.  

Realizace tohoto návrhu by dle přítomných starostů mohla proběhnout v březnu roku 2021. 

V dalším bodě jsme se věnovali informacím týkajících se novému projektu OLEK (obec a lokální ekonomika), 

na který by mělo dosáhnout pouhých 10 DSO. Projekt by pokrýval pouze 0,5 pracovní úvazek a realizace 

v území by se uskutečnila do 30.6.2023. Počátek realizace ještě není znám. 

Výběr 10 DSO se nakonec uskuteční na základě přihlášky do výběrového řízení na účast v projektu OLEK. SMO 

ČR bude tak rozhodovat o účasti/neúčasti DSO na základě zaslaných kritériích, ke kterým patří např. plošné 

pokrytí území státu, strukturální různorodost DSO, zkušenosti s projekty SMO apod. 

Přihláška za DSO Bystřicko byla již obcím zaslána před konáním členské schůze. Předseda DSO pan Pokorný 

dal tedy hlasovat o jejím schválení. Přihláška do výběrového řízení byla jednohlasně schválena.  

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Poslední záležitostí, která souvisela s ukončením současného projektu CSS, bylo také zrušení bezplatné služby 

právní poradny SMO (možnost využití 5 kreditů ročně). Tato služba bude již od roku 2021 zpoplatněna. 

V současné době SMO ČR doporučuje objednat službu za zvýhodněnou částku 222,-/měsíčně s možností 

využití až na 3 roky pro DSO a 10 vybraných uživatelů.  Zvýhodněná cena platí pouze do konce roku 2020. 

Předseda DSO dal hlasovat ohledně zakoupení dané služby. Dle přítomných starostů nebyla služba za jejího 

fungování dostatečně využívána, jelikož většina starostů využívala již právních služeb prostřednictvím MěÚ 

v Bystřici nad Pernštejnem. DSO Bystřicko již tedy od roku 2021 nebude moci oficiálně využívat služeb právní 

poradny SMO ČR. 

Hlasování: Pro: 0    Proti: 25   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

5. Hospodaření MB 

Rozpočtová změna č.6 – informace o schválení 

Paní Dočkalová informovala přítomné starosty o rozpočtové změně č. 6 (příloha č. 4), která byla již schválena 

v rámci schůze Předsednictva.  

Na straně příjmů došlo k přesunu položek z důvodu přijaté dotace z Kraje Vysočina, která činila 60 tis. Kč a 

týkala se akce Putovní letní kino. Další položky souvisely s vyrovnáním rozpočtu dle skutečnosti, a to v rámci 

přefakturace akce Putovní letní kino 2020, příjmů z poskytovaných služeb a příjmů z pronájmů movitých věcí, 

které činily 31 tis. Kč. 

Ve výdajích jsou zaznamenány převážně úpravy rozpočtu dle skutečného čerpání, a to v oblasti mezd (zák. 

sociální a zdravotní pojištění, úrazové pojištění, ostatní osobní výdaje – DPP), dále v oblasti školení, 

pohoštění, materiálu, poštovních služeb, informační technologie, platby daní a bankovních poplatků. Došlo 

také k navýšení položky 5194 – věcné dary, kde bylo zakoupeno dárkové balení pro vítěze soutěže 

Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka v hodnotě 499 Kč. Na položku 5901 – nespecifikované rezervy byla 
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připsána částka v hodnotě cca 204 tis. Kč, která sloužila k vyrovnání rozpočtu. Celková rezerva DSO činí v 

současné době cca 468 tis. Kč. Z této částky budou ještě v lednu 2021 odečteny výplaty zaměstnancům, dále 

faktura za služby v oblasti GDPR (pan Šnek) a také 5% spoluúčast SMO ČR v rámci projektu CSS. Disponibilní 

zůstatek rezervy DSO by se měl tak pohybovat okolo 360 tis. Kč. Schválení rozpočtové změny č.6 berou 

přítomní starostové na vědomí. 

 

Členské příspěvky na rok 2021 

Členské příspěvky a neinvestiční transfery od obcí byly již odsouhlaseny v rámci členské schůze MB dne 

8.10.2020. Pro rok 2021 byl zachován výběr stejného členského příspěvku, tedy 62 Kč/ob. Strop 

(kompenzace) pro Bystřici n. P. činí pro každou obec 5165 Kč/rok. Jeho výše je v tomto roce nižší, a to z 

důvodu snížení počtu obyvatel u města Bystřice nad Pernštejnem.  

Obcím byl již zaslán dokument – Přehled výběru členských příspěvků (příloha č. 5), v němž jsou zaznamenány 

veškeré příspěvky obcí a informace o jejich výběru.  

Členský příspěvek (62,-/ob.) a neinvestiční transfer obce ve výši 5165 Kč (strop pro Město Bystřice n. P.) bude 

vybírán od 1.1.2021 do 31.3.2021. Neinvestiční transfer od obcí týkající se služby GDPR bude splatný od 

1.1.2021 do 31.1.2021. Platbu za uvedené příspěvky uskuteční obce až na základě výzvy, kterou obdrží do 

konce roku 2020/začátkem ledna 2021 do DS. 

 

Příspěvek MAS Zubří země 

V rámci členské schůze byl projednáván také příspěvek na činnost MAS Zubří země o.p.s. pro rok 2021, který 

dle výpočtu ze strany MAS činí opět 4,5 Kč/ob (příloha č. 6). Celkově by MB uhradil ze svého rozpočtu 

příspěvek ve výši 84 658,50 Kč. Předseda MB dal hlasovat o jeho schválení. Příspěvek MAS Zubří země o.p.s. 

byl jednohlasně schválen. 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Schválení dokumentů k hospodaření: 

Rozpočtové provizorium Mikroregionu Bystřicko na rok 2021 

Přítomní starostové byli seznámeni se zněním rozpočtového provizoria na rok 2021 (příloha č. 7). Následně 

bylo vyvoláno hlasování.      

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Schváleno bylo následující znění rozpočtového provizoria: Do doby přijetí rozpočtu na rok 2021 bude 

Mikroregion hospodařit podle objemu příjmů a výdajů předchozího roku. Mikroregion Bystřicko bude však 

čerpat měsíční výdaje maximálně do výše 1/12 schváleného rozpočtu předchozího roku.  

 

Střednědobý výhled rozpočtu 2022–2023 

Dokument byl obcím zaslán k vyvěšení min. 15 dnů před konáním členské schůze (příloha č. 8). Členská schůze 

tedy schvaluje znění střednědobého výhledu.  

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 
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Obce jsou povinné v souvislosti s výše schválenými dokumenty zveřejnit na své úřední desce dokument dle 

zákona č. 250/2000 Sb., který informuje veřejnost o jejich schválení a o tom, kde jsou dokumenty přístupné 

veřejnosti (příloha č. 9) – tento dokument musí obce ponechat zveřejněný až do schválení nových 

dokumentů pro rok 2022.  K jeho zveřejnění budou obce ještě vyzvány emailem. 

Starostové obdrželi před konáním členské schůze také podklady k inventarizaci majetku, konkrétně Příkaz 

k provedení inventarizace a Plán inventur za rok 2020 (příloha č. 10 a 11). Členové inventarizační komise 

budou proškoleni do 31.12.2020, navrhnutý termín byl 17.12.2020. Inventarizační komise se bude skládat z 

předsedy Mgr. Martina Horáka a dalších tří členů: Mgr. Petry Tatíčkové, Ing. Luboše Vetešníka a Mojmíra 

Starého. Za kontrolní výbor byli zvoleni tři členové: Jiří Veselý, Ing. Luboš Vetešník a Jiří Vrbka. 

Pan Pokorný dal hlasovat o schválení podkladů pro inventarizaci majetku a členů kontrolního výboru dle roku 

2019. Toto schválení proběhlo jednohlasně. 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Příjmy z pronájmů za vybavení za rok 2020 

Příjmy z pronájmů movitých věcí, konkrétně za pronájem skákacích hradů a trampolíny, činily v roce 2020 31 

tis. Kč. V rozpočtu jsme původně počítaly s částkou 35 tis. Kč. Celkové příjmy za pronájmy vybavení ovlivnily 

také vládní opatření související s nákazou COVID-19.   

 

Příjmy dle ceníku služeb za rok 2020 

V rámci příjmů dle ceníku služeb připravila paní Benová tabulku s vyúčtováním za jednotlivé služby (příloha 

č. 12). Zisk v roce 2020 činí v současné chvíli cca 107 tis. Kč. Paní Benová nyní ještě zpracovává žádosti 

některým obcím v rámci vyhlášených dotací z MMR, kde je termín podání stanoven do 21.12.2020. V tabulce 

je tedy prozatím uvedena pouze částka za zpracování těchto žádostí o dotaci, vzhledem k tomu, že budou 

žádosti odeslány až těsně před svátky, bylo po dohodě s obcemi a paní účetní domluveno, že faktury za tyto 

žádosti budou obcím zaslány až po novém roce. Příjmy budou tedy o tyto částky v roce 2020 poníženy, naopak 

budou započteny do příjmů v roce 2021, kdy by se vyplácely také případná procenta v případě úspěšného 

podání žádostí.  

Během roku se objevily také další služby, které nebyly začleněny do ceníku služeb. Z tohoto důvodu je nutné 

jejich projednání a zahrnutí do ceníku v roce 2021. Jednou z nových služeb je administrace již schválené 

žádosti do ZVA (např. v případě národní dotace – MMR). MB navrhuje stanovení ceny pro členy – výběr 2 % 

z celkových nákladů projektu (do 1 mil. Kč včetně) + 1 % z nákladů nad stanovený limit 1 mil. Kč, jak již bylo 

vybíráno v případě schválení dotace. 

Další doplnění se týká aktualizace strategických a rozvojových dokumentů, které bylo navrženo zpoplatnit 

částkou 1 500 Kč pro členy a částkou 5 tis. Kč pro nečleny. 

Starostové schvalují ceník služeb pro rok 2021, který zahrnuje doplnění výše uvedených služeb (zvýrazněny 

v příloze č. 13). 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 
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Na závěr tohoto bodu vyslovila paní Dočkalová prosbu ohledně navýšení platu paní Benové a paní Jarošové. 

Paní Benová zastává práci i mimo oblast výše uvedené dotační problematiky. Každý měsíc zpracovává také 

mzdy pracovníkům MB a zároveň zpracovává agendu související s činností DSO. Aby DSO nemusel odvádět 

další výdaje, a i vzhledem k tomu, že paní Benová je nyní na RD, je nejvhodnější uzavřít s ní opět DPP na částku 

nepřevyšující 10 tis. Kč hrubého měsíčně. V současné chvíli pobírá 8 tis. Kč (hrubého a zároveň i čistého 

výdělku, jelikož daň činí 0 Kč díky základní slevě na poplatníka). Navýšení by tak bylo možné o 2 tis. 

Kč/měsíčně. Ročně by se jednalo tedy o 24 tis. Kč. 

Další navýšení by se týkalo paní Jarošové (účetní MB), která má stále více práce se vzrůstající agendou MB. 

Navržené navýšení činilo ze strany MB 6 tis. Kč hrubého (v čistém cca 5 100 Kč/ měsíčně) oproti původním 5 

tis. Kč hrubého. 

Celkové navýšení výdajů u těchto dvou zaměstnanců by pak vzrostlo ročně o 36 tis. Kč. Na základě současné 

finanční rezervy DSO byl návrh v rámci navýšení platů paní Benové a paní Jarošové ze strany přítomných 

starostů jednohlasně schválen.  

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

V rámci tohoto bodu pan Pokorný navrhnul také zvýšení výplaty paní Dočkalové. Ta s tímto návrhem 

nepočítala, tudíž nebyl připraven žádný konkrétní návrh navýšení výdajů na její mzdu pro rok 2021. Vzhledem 

k plánovanému zrušení superhrubé mzdy v ČR bude výše mzdy ještě stanovena panem Pokorným po domluvě 

s paní Benovou, která má na starosti mzdovou agendu a bude umět vyčíslit konečné částky po změně. 

Přítomní starostové berou toto navýšení na vědomí. 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

6. Strategie rozvoje MB pro období 2021-2027 

Obce MB obdržely před konáním členské schůze aktualizovanou Strategii rozvoje MB na období 2021-2027. 

Některé obce zaslaly do konání členské schůze připomínky týkající se úpravy nebo doplnění projektových 

záměrů. Všechny tyto podněty byly již v uvedené strategii zohledněny, a to do jednání členské schůze. 

Předseda MB dal hlasovat o schválení Strategie rozvoje Mikroregionu Bystřicko pro období 2021-2027 

(příloha č. 14). Ta byla přítomnými starosty schválena. 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

7. Dotace MMR 

Na základě jednání schůze Předsednictva ze dne 24.11.2020 bylo schváleno podání žádosti o dotaci MMR 

v rámci dotačního titulu ,,Podpora venkovské pospolitosti a spolupráce na rozvoji obcí“. Jednalo by se 

konkrétně o tvorbu projektu, který by byl zaměřen na výměnu zkušeností a vzdělávání představitelů obcí na 

Bystřicku.  

V minulém roce jsme žádost nepodávali, a to hlavně z důvodu dolního limitu dotace, který činil 100 tis. Kč a 

dále také z důvodu neuznatelných nákladů, kam spadaly mj. náklady za ubytování. V letošním roce jsou 

podmínky dotace sice obdobné (viz. příloha č. 15), ale na základě zájmu některých starostů vytvořil DSO dva 
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možné návrhy k žádosti o dotaci. 

První z nich byl zaměřen na prohloubení zájezdu po Vesnicích roku, který jsme již absolvovali v roce 2019. 

V rámci uvedené výše dotace by DSO muselo uspořádat tři zájezdy v roce 2021 a alespoň dvě školení, které 

by mohli být uspořádány v Centru Eden, kde byly také předběžně zjištěny ceny za občerstvení, pronájem 

prostor a techniky. Součástí kalkulace jsou také ceny za lektorné, které patří mezi uznatelné náklady. 

Předběžné náklady tohoto projektu by se pak vyšplhaly na cca 125 tis. Kč, kde by cca 25 tis. Kč byla spoluúčast 

DSO (20 % z uznatelných nákladů). Tento návrh je podrobně popsán v příloze č.16. 

Druhý návrh byl navržen dle podnětu předsedy DSO pana Pokorného, který by dokázal zajistit zájezd na 2 dny 

s přenocováním v obci Hlohovec, která se nachází mezi obcemi Valtice a Lednice. Součástí zájezdu by byl také 

menší seminář zaměřený na rozvoj cestovního ruchu. Pan Pokorný již také zajistil předběžnou cenu a itinerář 

k tomuto zájezdu, který je součástí přílohy č. 17. V rámci naplnění dolního limitu dotace by pak musely být 

ještě zrealizovány alespoň dvě školení během roku 2021. Celkové náklady projektu by pak činily cca 138 tis. 

Kč, z čehož spoluúčast DSO by byla cca 28 tis. Kč. Náklady na ubytování budou hrazeny z rozpočtu MB.  

Po delší debatě se starostové rozhodli pro schválení podání žádosti druhého návrhu projektu, kterou bude 

zpracovávat paní Benová. Termín podání žádosti je stanoven do 21.12.2020. 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

8. Mikroregionální akce 

 

Bystřicko čte dětem 2021 

Začátkem prosince 2020 byly obce a školy MB osloveny ohledně účasti na akci Bystřicko čte dětem pro rok 

2021. Zaměstnanci MB si jsou vědomi toho, že v rámci současné situace spojené s nákazou COVID-19 bude 

realizace takového akci poněkud komplikovaná. Stále ale doufáme, že vládní opatření se již budou s blížícím 

se jarem rozvolňovat a akci budeme moci, alespoň částečně, zrealizovat.  

V rámci této oblasti získal MB opětovně dotaci z fondu KV ,,Regionální kultura“ v částce 50 tis. Kč, kterou 

vyřizovala paní Benová. V souvislosti s dalším financováním akce byla již na konci září zaslána žádost o 

reklamní spolupráci s E-onem. Dle zaslaných informací od paní Oujezdské z E-onu byla žádost MB předběžně 

schválena. Schválená částka nám prozatím nebyla uvedena, ale MB stanovil výši finanční podpory v žádosti 

25 tis. Kč, tedy obdobně jak v předchozím roce.   

Paní Dočkalová již také zajistila zprostředkování nevyprodaných výtisků dětských časopisů od různých 

vydavatelů, se kterými již tradičně MB spolupracuje.  

 

Soutěž o Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka 2020 

Starostové byli dále informováni o aktuálně probíhající soutěži Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka, která 

letos probíhá již popáté. Do zítra, 15.12.2020, je možné hlasování ve zmiňované soutěži. Paní Dočkalová 

podotkla, že do letošního ročníku se zapojilo 11 obcí MB.  

Každý člověk může v soutěži hlasovat pouze jednou (pro libovolný počet stromů). Hlasy z totožných e-
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mailových adres jsou následně smazány. Vítěze letošního ročníku soutěže zveřejní MB dne 16.12. 2020 na 

stránkách MB a facebooku MB.  

Výherce obdrží diplom a vánoční baňku, na které je uveden nápis soutěže ,,Nejkrásnější vánoční strom 

Bystřicka 2020“ a nově pouze vyobrazený motiv vánočního stromu. 

 

Dětská umělecká soutěž – 11. ročník 

Ke dni 30.9.2020 bylo ukončeno odevzdávání dětských uměleckých prací pro 11. ročník soutěže. Téma bylo 

letos zaměřeno na 440. výročí povýšení Bystřice nad Pernštejnem na město a oficiální název soutěže zněl 

,,Bystřice nad Pernštejnem dříve a dnes“. Celkově bylo odevzdáno do kanceláře MB 35 dětských prací, z toho 

6 literárních. Vyhodnocení prací bylo v současné době pozastaveno. Termín zasedání odborné komise nebyl 

dosud stanoven. 

 

Hry bez hranic 2021 

V rámci schůze MB se již řešil také termín konání Her bez hranic pro příští rok 2021. Ty se na základě pravidel 

soutěže uskuteční v obci Věchnov, která se letos umístila na krásném 2. místě, hned za vítězi z Dolní Rožínky, 

kde se již Hry bez hranic konaly.  

Abychom zamezili překrývání soutěže Her bez hranic a dětské hasičské ligy v jeden den, oslovili jsme ohledně 

stanovení termínu pana Starého, starostu obce Zvole a zároveň také starostu okrskového výboru SH ČMS pro 

okrsek Dolní Rožínka. Termín závodů není ale dle jeho slov prozatím stanoven z důvodu současné situace. 

V rámci schůze padl předběžný termín konání Her bez hranic pro rok 2021 na sobotu 11.9.2020. Termín bude 

ještě potvrzen na základě zasedaní okrskového výboru SH ČMS. 

Další informace se týkaly již schválené žádosti o dotaci z Kraje Vysočina (dotační titul ,,Jednorázové akce“), 

která bude MB poskytnuta v hodnotě 17 tis. Kč. 

 

Putovní letní kino – vyúčtování akce 

Paní Dočkalová sdělila přítomným informace ohledně akce Putovní letní kino, kde plánujeme v lednu 2021 

podat žádost z dotačního programu MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2020 V KRAJI VYSOČINA, konkrétně do 

kategorie D, kde musí DSO opětovně vykazovat příslušná kritéria. 

Dotace MAS Zubří země (na nákup další projekční a ozvučovací techniky pro akci Putovní letní kino a dále 

také na zakoupení 2 ks nůžkových stanů) by měla být ze strany SZIFu vyhodnocena začátkem roku 2021. O 

výsledku žádosti budeme tedy ještě informovat. 

 

Nositel tradic Bystřicka 2021 

V rámci tohoto bodu byla starostům sdělena informace o plánovaném vyhlášení výzvy k podávání návrhů na 

udělení regionálního titulu Nositel tradic Bystřicka pro rok 2021. Výzva bude zveřejněna již v lednovém vydání 

novin Bystřicko. Písemné návrhy budou přijímány až do konce února 2021, konkrétně do pátku 26. 2. 2021.  
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Novému Nositeli bude udělen titul „Nositel tradic Bystřicka“, dále mu bude předána plaketa a finanční 

odměna v hodnotě 10.000 Kč pro jednotlivce nebo v případě skupiny osob odměna v hodnotě 15.000 Kč. 

Finanční dar poskytuje již pravidelně Mikroregion Bystřicko a Město Bystřice nad Pernštejnem ve stejné výši 

(tzn. 5 tis. Kč pro jednotlivce a 7,5 tis. pro skupinu osob.) 

Na základě předešlého vítěze pana Uherky, který neměl trvalý pobyt na území Mikroregionu Bystřicko, byla 

dle předchozí domluvy s paní Zamazalovou vložena nová poznámka k Pravidlům pro udělování regionálního 

titulu „Nositel tradic Bystřicka“. Ta konkrétně zní takto: 

Titul ,,Nositel tradic Bystřicka“ může získat dále také i osoba, která nemá trvalý pobyt na území Mikroregionu 

Bystřicko. Podmínkou ale je, že vyhodnocená tradiční práce, činnost, obyčej či zvyklost se provádí na tomto 

území.  

Přítomní starostové berou úpravu podmínek na vědomí a zároveň schvalují změnu pravidel pro rok 2021. 

Hlasování: Pro: 24    Proti: 0   Zdržel se: 1   Nehlasoval: 0 

 

9. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

MAP II – projednání projektu MAP III (dohoda o realizaci projektu MAP III)         

Pan Horák přítomným sdělil informaci o tom, že k datu 30. 6. 2021 bude ukončen projekt MAP II, který se 

týkal podpory výchovy a vzdělávání dětí a žáků v ORP Bystřice nad Pernštejnem. Na uvedený projekt navazuje 

výzva MAP III, která má za cíl v podpoře ZŠ, MŠ, ZUŠ a DDM pokračovat. Realizace MAP III je plánovaná na 

období červenec 2021 – listopad 2023.  Výzva č. 02_20_082 Akční plánování v území; konkrétní informace 

jsou uvedeny na stránkách: https://opvvv.msmt.cz/vyzva/vyzva-c-02-20-082-akcni-planovani-v-uzemi.htm. 

Dne 14. 12. 2020 došlo k podepsání Dohody o realizaci projektu MAP III ve SO ORP Bystřice nad Pernštejnem 

mezi Městem Bystřice nad Pernštejnem, MAS Zubří země, o. p. s. a Mikroregionem Bystřicko, která je součástí 

přílohy č. 18. V souladu s plánovaným zahájením uvedeného projektu byli začátkem prosince 2020 osloveni 

oficiálním dopisem a vyzváni k podpisu Memoranda o spolupráci všichni zřizovatelé a ředitelé škol ORP 

Bystřice nad Pernštejnem. 

 

Zemní plyn a elektřina v roce 2021 

V rámci schůze zaznělo také shrnutí smluv, které mají některé obce uzavřeny pod společným nákupem. 

Smlouvu s Innogy (nákup zemního plynu) mají obce uzavřeny na dva roky, konkrétně na rok 2021-22. U E-

onu (nákup elektřiny) je uzavřena smlouva pouze na rok 2021, tudíž budeme již během roku 2021 jednat o 

cenách na období roku dalšího.  

 

VDV – zrušení výběru příspěvku 

V září 2020 Rada Kraje Vysočina zrušila usnesení Zastupitelstva Kraje č. 0612/05/2018/ZK ze dne 11.9.2018, 

tzn. že nebude požadovat po obcích Kraje Vysočina příspěvek na financování veřejné dopravy v rámci Veřejné 

dopravy Vysočiny a současně převezme od obcí jejich objednávku v pracovní dny. Dle reakcí od starostů byly 

https://opvvv.msmt.cz/vyzva/vyzva-c-02-20-082-akcni-planovani-v-uzemi.htm
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již obcím zaslány doplňující informace z KV v souvislosti s touto problematikou. 

 

Výsadba stromů na Bystřicku 

V tomto bodě bylo obcím připomenuto nahlašování počtů zasázených stromů v rámci vítězství Chudobínské 

borovice v anketě Evropský strom roku. Mikroregion se zde zavázal k výsadbě stromů dle počtu obdržených 

hlasů. Celkově musí tedy obce MB zasázet 47 226 ks. V současné chvíli máme vysázeno cca 17 tis. ks stromů. 

Plánované ,,sázecí“ akce v okolí Víru jsou prozatím pozastaveny z důvodu nákazy koronaviru.  

 

Ceny Kraje Vysočina – nominace pana Peňáze  

V souvislosti s oceněním pana Peňáze, který se mj. významným podílem zasloužil o vítězství Chudobínské 

borovice v anketě Evropský strom roku, zvažuje MB podat návrh nominace do jedné z cen pořádaných Krajem 

Vysočina. Na základě výzvy zváží MB podání nominace do patřičného dotačního titulu (Cena hejtmana Kraje 

Vysočiny, Skutek roku nebo Zlatá jeřabina). Přítomní starostové s tímto návrh souhlasí. 

Hlasování: Pro: 25    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Noviny Bystřicko – odběr na rok 2021 

Obce MB byly začátkem listopadu osloveny v rámci potvrzení počtu výtisků novin Bystřicko v roce 2021. 

Z uvedených změn od obcí dojde nakonec v roce 2021 k navýšení odběru počtu výtisků o 25 kusů. Změna 

bude zohledněna v Dodatku uzavíraném s Městem Bystřice nad Pernštejnem.  

V této oblasti paní Dočkalová již zasílala obcím informace o možnosti zajištění roznášky novin Bystřicko 

poštou Bystřice n. P. Některé obce tuto službu již využívají řadu let, a proto chtěl MB pouze připomenout 

možnost využití této služby i pro ostatní obce, které si vyzvedávají noviny u kanceláře MB. Většina obcí je ale 

s tímto nastavením spokojena a roznos, popř. distribuci novin mají již vyřešenou. 

 

Inforočenky 

Na základě informací z TIC Bystřice nad Pernštejnem nebudou pro rok 2021 vydávány nové inforočenky. 

Důvodem je mj. také situace v rámci koronaviru, kdy dochází k častým úpravám ordinačních hodin lékařů.  

Jejich výroba je plánována až v roce 2022. Do budoucna se také zvažuje výroba inforočenek, které by byly 

vydávány na období 4 let, vždy na dané volební období. 

 

Babybox pro odložené děti – názor obcí v rámci finančního daru 

V závěru konání členské schůze se otevřelo téma babyboxů, které zmínil pan starosta z Víru již v rámci konání 

schůze Předsednictva. Zajímal ho konkrétně názor obcí v rámci poskytnutí finančního daru na zřízení 

babyboxu pro odložené děti, o kterých starosty informoval pan Hess prostřednictvím e-mailu. V e-mailu se 

také píše o tom, že jedno z těchto zařízení bylo již instalováno u firmy TOKOZ. Starostové jsou k této 

problematice spíše skeptičtí, ale někteří z nich uvedli, že finanční dar již poskytli.  
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Nabídka služby Mapa akcí 

DSO Bystřicko bylo osloveno s nabídkou služby Mapa akcí, která poskytuje přehledné zobrazení událostí 

v obci na mapě s pomocí filtrace dle času a typu (příloha č. 19). 

Starostové v této oblasti podotkli, že veškeré akce jsou již zveřejňovány prostřednictvím webových stránek 

MB (v sekci Kalendář akcí) nebo na stránkách Koruny Vysočiny, která je platformou pro zveřejňování akcí 

v naší oblasti.  

 

Informace o projektu ,,Podnikni to!“ 

V rámci říjnové členské schůze proběhla prezentace projektu Podnikni to!, který se zaměřuje na podporu 

vzniku lokálních podniků prostřednictvím osvěty, pravidelných kurzů a vytvoření tzv. komunity podnikavců. 

Tento projekt oslovil hlavně Město Bystřici nad Pernštejnem, ale také některé starosty DSO. Jelikož se schůze 

nezúčastnil předseda DSO pan Pokorný bylo dohodnuto, že mu pan Tížek poskytne bližší informace o projektu 

prostřednictvím videohovoru. Na jeho základě si DSO také nechalo zpracovat nabídku na zajištění uvedené 

služby, a to jak pro celé DSO, tak samostatně jen pro Město Bystřici nad Pernštejnem. Zřejmě z kapacitních 

důvodu (stanoveno 12 – 30 účastníků) byly obě tyto cenové nabídky totožné, a to v částce 33 333 Kč bez 

DPH/měsíčně (tj. 200 tis. Kč bez DPH/za půl roku).  

Na základě dřívějšího rozhodnutí předsedy DSO i dle přítomných starostů byla uvedená nabídka zamítnuta. 

Poskytnutí takové částky je pro DSO nereálné. Město Bystřice n. P. ještě zváží možnost schválení projektu.  

 

V závěru schůze se pan Pokorný zeptal přítomných starostů, zda nemají ještě nějaký podnět k řešení. Pár 

starostů se chtělo zeptat na problematiku v oblasti kabelové televize, konkrétně zda nedochází v některých 

obcích k častým výpadkům či jiným problémům spojených se službou ČT. Někteří ze starostů jsou opravdu 

s funkčností kabelové televize nespojeni. Paní Kunčíková se během debaty také zmínila o petici JMK, 

zaměřenou právě na radiokomunikace (3C) a ČT. O podrobnostech zmiňované petice nás bude ještě 

informovat. 

Pan Horák (místostarosta Bystřice n.P.) na závěr schůze přítomným starostům také sdělil, že v příštím roce 

2021 se v Bystřici n. P. plánuje vybudování STK (pravděpodobně při příjezdu do Bystřice nad Pernštejnem od 

Štěpánova n. S.). V současné době není ještě stanoven termín provozu STK, zda již v příštím roce nebo až 

v roce 2022. O průběžném vývoji nás bude pan Horák informovat v rámci dalších schůzí MB. 

 

10.  Závěr jednání 

Na konci diskuse pan Pokorný poděkoval všem přítomným za účast a čtvrtou členskou schůzi v roce 2020 

ukončil.  

 

 

 



13 / 13 

 

 

……………………………....................                  ……………………………………..........                ..………………………………......... 

    Ing. Miroslav Prudký                  Zdeněk Horák    Libor Pokorný      

  starosta obce Rovečné                        starosta obce Dolní Rožínka                       předseda mikroregionu 

 

 

 

Zapsala: 

  ……………………………………. 

      Ing. Jitka Dočkalová 


